

Title (en)

Edge-banding apparatus for a program controlled machine

Title (de)

Kantenanleimagggregat für eine programmgesteuerte Maschine

Title (fr)

Encolleuse de chants pour une machine commandée par programme

Publication

EP 1479494 A2 20041124 (DE)

Application

EP 04006305 A 20040317

Priority

DE 10323266 A 20030523

Abstract (en)

Edge-gluing device (6) for a program-controlled machine for pressing an edge band (5) onto adjoining narrow sides (2, 3) of a plate-like workpiece (1) made of a wood substitute material comprises a pressure roller (8), and a feed path (9) for the edge band upstream of the pressure roller on which a cutting device is arranged for cutting the edge band. A grooving saw (17) is arranged on a carriage that can be adjusted in the direction of the edge band and can be moved perpendicularly to the longitudinal direction of the edge band. The carriage has a circular saw blade (18) with a plane of rotation that is perpendicular to the longitudinal direction of the edge band. The grooving saw is activated via the machine program to cut the edge band at those positions subjected to bending during pressing.

Abstract (de)

Ein solches Kantenanleimagggregat dient zum Anfahren eines Kantenbandes (5) an die Schmalseiten eines plattenförmigen Werkstücks aus einem Holzersatzstoff. Es hat eine Andruckrolle zum Anpressen des Kantenbandes (5), welches eine Zuführstrecke (9) im Aggregat durchläuft, an der eine Ablängvorrichtung zum Durchtrennen des Kantenbandes (5) angeordnet ist. Um das Kantenmaterial auch über enge Biegungen oder Eckkanten hinweg sauber auftragen und verkleben zu können, weist das Kantenanleimagggregat ferner eine Nutsäge (17) auf. Diese Nutsäge (17) wird über das Maschinenprogramm zwecks Einschneidens des Kantenbandes (5) an solchen Stellen, die beim Anfahren starker Biegung unterworfen werden, aktiviert und führt mit einem Kreissägeblatt (18), dessen Rotationsebene senkrecht zur Längsrichtung des Kantenbandes (5) steht, eine Bewegung in Querrichtung des Kantenbandes (5) bei jedem Arbeitsspiel aus.

IPC 1-7

B27D 5/00; B27G 5/00

IPC 8 full level

B27D 5/00 (2006.01); **B27G 5/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

B27D 5/003 (2013.01); **B27G 5/00** (2013.01)

Citation (applicant)

- DE 10124695 A1 20021128 - KLESSMANN IMA GMBH HOLZBEARBEI [DE]
- DE 8701376 U1 19880616
- DE 19741163 A1 19990401 - HOMAG MASCHINENBAU AG [DE]

Cited by

CN116787573A; DE202006010157U1; EP2239115A1; DE102016221577A1; ES2320292A1; CN111113589A; CN108887807A; EP3090857A1; US10987824B2; EP3090857B1

Designated contracting state (EPC)

DE ES IT

DOCDB simple family (publication)

EP 1479494 A2 20041124; EP 1479494 A3 20080227; EP 1479494 B1 20100505; DE 10323266 B3 20041209; DE 502004011116 D1 20100617

DOCDB simple family (application)

EP 04006305 A 20040317; DE 10323266 A 20030523; DE 502004011116 T 20040317